
Internetconsultatie  

Op de internetconsultatie zijn zes reacties binnengekomen. In twee reacties wordt steun voor dit wetsvoorstel 

uitgesproken. Daarnaast zijn er kritische reacties op het wetsvoorstel binnengekomen van twee individuele 

instellingen en een aantal organisaties.  

 

De kritiek van het bekostigde onderwijs richt zich in eerste instantie op de verplichting voor hen om gegevens aan 

te leveren ten behoeve van enquêtes onder studenten. Er wordt  daarnaast aangegeven dat de verschillende 

taken van de rechtspersoon te willen beleggen bij verschillende rechtspersonen. 

Voor wat betreft de enquête onder studenten, worden er vraagtekens bij de noodzaak voor een wettelijke 

grondslag, de onderbouwing van de benodigde gegevens en of de privacy van studenten wel voldoende 

gewaarborgd is. In de reacties worden tevens een aantal praktische vragen en zaken aan de orde gesteld, zoals 

onder andere hoe de aanwijzing van de rechtspersoon en de afstemming met het onderwijsveld zal plaatsvinden 

en wat er in de AMvB komt te staan omtrent de aanlevering van gegevens door instellingen. Wat betreft dit laatste 

wordt ervoor gepleit om onder andere voor om ook gegevens omtrent tracks/afstudeerrichtingen mee te nemen in 

de enquête. Op die manier kunnen de gegevens door instellingen benut worden voor hun kwaliteitszorg. Er wordt 

gevraagd of het wetsvoorstel ook ruimte biedt om naast studenttevredenheid, ook studentbetrokkenheid mee te 

nemen in de enquête. Indien de enquête onvoldoende bruikbaar is voor de kwaliteitszorg van instellingen, kan dit 

tot gevolg hebben dat instellingen hier een aparte enquête voor ontwikkelen, wat leidt tot extra regeldruk voor 

zowel de instellingen als studenten. 

 

 In deze toelichting wordt op de bovenstaande punten ingegaan. Er is gekozen voor één rechtspersoon, omdat de 

Nationale Studentenenquête nauw verbonden is met de voorlichting richting aankomend studenten. De eisen 

voor de organisatie van de enquête zijn daarbij hetzelfde als die voor het verzamelen en verspreiden van 

studiekeuze-informatie. Om te komen tot een nieuwe inrichting van de enquête onder studenten zijn een halfjaar 

gesprekken gevoerd met de VH, VSNU, ISO en LSVb waar mogelijke alternatieven zijn verkend. Helaas heeft dit 

niet geleid tot een voorstel waar zowel studentenbonden als instellingen zich in konden vinden. Om een objectief 

landelijk vergelijkbaar beeld van de studenttevredenheid te waarborgen, is dit wetsvoorstel noodzakelijk. De 

inhoud van de enquête dient in nauw overleg met het onderwijsveld tot stand te komen, zodoende deze zowel 

voor de voorlichting richting aankomend studenten als de kwaliteitszorg van instellingen gebruikt kan worden. De 

vragenlijst zal op korte termijn herzien word en, waarbij ook afgewogen zal worden hoe het concept van 

studentbetrokkenheid in de enquête verwerkt kan worden. Op basis een reactie op de internetconsultatie is 

ervoor gekozen om in dit wetsvoorstel ruimte te laten voor onderzoek naar studentbetrokkenheid. De suggestie 

om instellingen ook gegevens te laten aanleveren met betrekking tot tracks/ afstudeerrichtingen, zal 

meegenomen worden in de AMvB en zal worden voorgelegd aan onder andere de Autoriteit Persoonsgegevens. 

De inhoud van de AMvB zal worden afgestemd met de VH en VSNU. 


